

THE FIVE JEWISH COVENANTS & BIBLE CHRONOLOGY

1000 BC

DAVID

DAVIDIC COV.

THE MESSAGE OF THE BIBLE: MESSIAH & SALVATION BY GRACE BY FAITH VS. WORKS

1500 BC

MOSES

MOSAIC COV. LAND COV. (THE LAW)

500 BC

JEREMIAH

NEW COV.

2000 BC
ABRAHAM
ABRAHAMIC COV.

Babel Flood Creation

Egypt

Judges

Kings

GEN
EX
LEV
NUM
DEU

JSH
JDG
RTH

1SAM

JOB

OT: HISTORICAL & MAJOR PROPHETS WRITINGS / MINOR PROPHETS

PSA

PRV

ECC

SNG

1KGS
2KGS
1CHR
2CHR

*ISA

HOS

JOEL

AMS

JON

MIC

*JER
*LAM
*EZK
*DAN

EZR
NEH
EST

OBD

HAG

ZEC

MAL

HAB

ZEP

Babylon Persia Greece Rome

NT: HISTORICAL

MAT

MRK

LUK

JHN

ACT

PAUL'S EPISTLES

ROM

1COR

2COR

GAL

EPH

PHI

COL

1THS

2THS

PHL

1TIM

2TIM

TIT

HEB

GENERAL EPISTLES

JAM

1PET

2PET

JUD

1JHN

2JHN

3JHN

PROPHECY

REV

	ABRAHAMIC Gen12:1-3	LAND Deut30	DAVIDIC 1Chr17:14	NEW Jer31:31-37	Yeshua Messiah 1st Coming	Day of the Lord Zech14:3-9
Unconditional Promises	LAND	Regathering after Diaspora				2nd Regathering Is11:11 (vs 1948 Ez22:19-22)
Rm6:23b Gal2:16; 3:17-22	NATION		Messiah's Kingdom			M. Kingdom & Glorification Dan12:2-3; Mt8:11; Is60:3
	BLESSING			Forgiveness & Holy Spirit	Personal Justification/Sanctification Mt 26:28; Acts1:5	National J./S. Zech12:9-13:1; Joel2:28-29; Rm11:25-29
Conditional Blessings/Cursings	VS. LAW Deut 28:1,64; Rm6:23a				70AD & 135AD	Rev20
	Kingdom OR Diaspora				National Diaspora	Personal Judgment

0 AD & 20?? AD

YESHUA MESSIAH
PERSONAL & NATIONAL FULFILLMENT

Diaspora

5 ЕВРЕЙСКОГО ЗАВЕТ

ДАВИД
1000 BC

МОИСЕЙ
1500 BC

ИЕРЕМИЯ
500 BC

4 ДАВИД

АВРААМ
2000 BC

3 ЗЕМЛЯ

5 НОВЫЙ

1 АВРААМ

а ЗЕМЛЯ
РАССЕИВАНИЕ
СОБИРАНИЕ

6 НАРОД
Царство Мессии (ВОСКРЕШЕНИЕ /ПРОСЛАВИЛ)

в БЛАГОСЛОВЕНИЕ
ПРОЩЕНИЕ (ОПРАВДАНИЯ)
ДУХА СВЯТАГО (ОСВЯЩЕНИЕ)

ОБЕТОВАИЯ (НЕ УСЛОВИЯ)
а ЗЕМЛЯ

Второзаконие 30:3
Бог ... соберет тебя от всех народов, между которыми рассеет тебя
Господь Бог твой.

1-я Паралипоменон 17:14
Я поставлю его ... в царстве Моем на веки.

Иеремия 31:33-34
вложу закон Мой во внутренность их ... потому что Я прошу беззакония их.

6 НАРОД
в БЛАГОСЛОВЕНИЕ

2 МОИСЕЙ ЗАКОН (Условный)

К Римлянам 6:23 Возмездие за грех-смерть ... ЦАРСТВО РАССЕЯНИЕ
Второзаконие 28:3,16
Благословен ты в ...
Проклят ты [будешь] в ...

ИЕШУА МЕССИЯ
К Римлянам 6:23 ... а дар Божий-жизнь вечная во Мессия Иешуа.

ЛИЧНЫЙ ВЫПОЛНЕНИЕ:
0 AD От Магфея 26:28 ибо сие есть Кровь Моя Нового Завета ... во оставление грехов.
Деяния 1:5 Вы ... будете крещены Духом Святым.

ВСЕНАРОДНЫЙ ВЫПОЛНЕНИЕ: 20?? AD
Захария 14:3-9
Господь и ополчится против этих народов, ... И станут ноги Его в тот день на горе Елеонской, ... И Господь будет Царем над всюю землею.

1 ABRAHAMIC COVENANT

Unconditional Promises: Land, Nation, & Blessing. Gen. 12:1-2. The Lord ... said unto Abram, Get thee ... unto a land that I will shew thee, and I will make of thee a great nation, and I will bless thee.

2 MOSAIC COVENANT / THE LAW

Conditional Blessing or Cursing: Kingdom or Scattering. Deut. 28:1, 15, 63-64. If thou shalt ... do all his commandments, ... the Lord thy God will set thee on high above all nations. ... But if thou wilt not ... do all his commandments, ... ye shall be plucked from off the land ... and the Lord shall scatter thee among all people.

3 LAND COVENANT

Land Promise: Scattering & Gathering. Deut. 29:1; 30:1-5. These are the words of the covenant which the Lord commanded Moses ... in ... Moab. ... God will ... gather thee from all the nations whither the Lord thy God hath scattered thee, ... and ... bring thee into the land.

4 DAVIDIC COVENANT

Nation Promise: Messianic Kingdom (Resurrection & Glorification). 1 Chron. 17:11-15. I will raise up thy seed after thee. ... I will settle him in mine house and in my kingdom forever, and his throne shall be established for evermore. Matt. 8:11, Many shall come ... and shall sit down with Abraham, and Isaac, and Jacob, in the kingdom of heaven [resurrection].

5 NEW COVENANT

Blessing Promise: Forgiveness & Holy Spirit (Justification & Sanctification). Jer. 31:31-34. The days come, saith the Lord, that I will make a new covenant. ... This shall be the covenant. ... I will put my law in their inward parts [via the indwelling Holy Spirit], ... I will forgive their iniquity.

1 АВРААМ ЗАВЕТ

Не Условия Обещания: Земля, Народ, & Благословение. Бытие 12:1-2. Сказал Господь Авраму, пойдя ... в землю которую Я укажу тебе, и Я произведу от тебя великий народ, и благословлю тебя.

2 МОИСЕЙ ЗАВЕТ / ЗАКОН

Условный Благословения (Царство) или Проклятий (Рассеяние). Второзаконие 28:1, 15, 63-64. Если ты ... тщательно исполнять заповедую, то Господь Бог твой поставит тебя выше всех народов. ... Если же не ... будешь ... исполнять все заповеди ... извержены будете из земли, ... и рассеет тебя Господь по всем народам.

3 ЗЕМЛЯ ЗАВЕТ

Землю Обещание: Рассеяние & Сбор. Второзаконие 29:1; 30:3-5. Вот слова завета, который Господь повелел Моисею ... в ... Моавитской. ... Бог ... соберет тебя от всех народов, между которыми рассеет тебя Господь Бог твой, ... и приведет ... твой в землю.

4 ДАВИД ЗАВЕТ

Народ Обещание: Мессианский Царстве (Воскрешение & Прославил). 1-я Паралипоменон 17:11-15. Я восставлю семя твое после тебя. ... Я поставлю его в доме Моем и в царстве Моем на веки, и престол его будет тверд вечно. От Матфея 8:11, Многие придут ... и возлягут с Авраамом, Исааком и Иаковом в Царстве Небесном [воскрешение].

5 Новый Завет

благословлю Обещание: Прощение & Духом Святым (Оправдания & Освящение). Иер. 31:31-34. Вот наступают дни ... когда Я заключу ... новый завет. ... И вот завет. ... вложу закон Мой во внутренность их [Духом Святым]. ... Я прощу беззакония их.

YESHUA MESSIAH

Individual Fulfillment: 0 AD. Matt. 26:27-28.

He took the cup ... saying, ... this is my blood of the new covenant which is shed for many for the remission of sins [justification]. Acts 1:5, Ye shall be baptized with the Holy Ghost. Rom. 8:6, To be spiritually minded is life and peace [sanctification].

National Fulfillment: 20?? AD. Day of the Lord. Zech. 10:8; 13:1; 14:1-9. I will ... gather them. ... There shall be a fountain ... for sin. ... The day of the Lord cometh. ... His feet shall stand in that day upon the mount of Olives, which is before Jerusalem on the east, ... and the Lord shall be king over all the earth.

LAW VS. PROMISE

LAW: Rom. 6:23a, The wages of sin is death.

Rom. 2:5b-6, The righteous judgment of God, who will render to every man according to his deeds (works). Rom. 3:20, By the deeds of the law there shall no flesh be justified

(condemnation). Gal. 2:16, By the works of the law shall no flesh be justified. Rom. 4:15, The law worketh wrath. Gal. 3:12, The law is not of faith, but the man that doeth them shall live in them.

PROMISE: Rom. 6:23b. But the gift of God is eternal life through Yeshua Messiah. Rom. 4:13-16, The promise ... is of faith, that it might be by grace. Rom. 3:28, A man is justified by faith without the deeds of the law. Gal. 2:16, A man is not justified by the works of the law, but by the faith of Jesus Christ. Rom. 4:3-6, Abraham believed God, and it was counted unto him for righteousness. ... To him that worketh not, but believeth on him that justifieth the ungodly, his faith is counted for righteousness. ... God imputes righteousness without works.

ИЕШУА МЕССИЯ

Личный Выполнение: 0 AD. Матфея 26:27-28,

Взяв чашу ... подал им и сказал: ... сие есть Кровь Моя Нового Завета, за многих изливаемая во оставление грехов Ц. Деяния 1:5, Вы ... будете крещены Духом Святым.

Всенародный Выполнение: 20?? AD. День Господень. Захария 10:8; 13:1; 14:1-9. Я ... соберу их. ... В тот день откроется источник ... для омытия греха. ... Вот наступает день Господень. ... Станут ноги Его в тот день на горе Елеонской, которая перед лицом Иерусалима к востоку, ... И Господь будет Царем над всею землею.

ЗАКОН ПРОТИВ ОБЕЩАНИЕ

ЗАКОН: К Римлянам 6:23 Возмездие за грех-смерть. 2:5b-6, Праведного суда от Бога, который воздаст каждому по делам его. 3:20, Потому что делами закона не оправдается пред Ним никакая плоть (осуждения). К Галатам 2:16, Делами закона не оправдается никакая плоть. К Римлянам 4:15, Закон производит гне. К Галатам 3:12, Закон не по вере; но кто исполняет его, тот жив будет им.

ОБЕЩАНИЕ: К Римлянам 6:23b. А дар Божий-жизнь вечная во Христе Иисусе, Господе нашем. К Римлянам 4:13, 16, Обетование ... итак по вере, чтобы [было] по милости. Rom. 3:28, Человек оправдывается верою, независимо от дел закона. К Галатам 2:16, Человек оправдывается не делами закона, а только верою в Иешуа Мессия. К Римлянам 4:3-6, Поверил Авраам Богу, и это вменилось ему в праведность. ... не делающему, но верующему в Того, Кто оправдывает нечестивого, вера его вменяется в праведность. ... Бог вменяет праведность независимо от дел.

TEST - THE 5 JEWISH COVENANTS

1 ABRAHAMIC COVENANT

Spoken to: _____ Approx. Year _____ Conditional or Unconditional? _____

Three Promises: 1 _____ 2 _____ 3 _____

2 THE MOSAIC LAW

Spoken to: _____ Approx. Year _____ Conditional or Unconditional? _____

Main National Blessing _____ Main National Cursing _____

3 LAND COVENANT

Spoken to: _____ Approx. Year _____ Amplifies Abrahamic Promise: _____

Promise: _____ after _____

4 DAVIDIC COVENANT

Spoken to: _____ Approx. Year _____ Amplifies Abrahamic Promise: _____

Promise: _____ (Includes: _____ and _____)

5 NEW COVENANT

Spoken to: _____ Approx. Year _____ Amplifies Abrahamic Promise: _____

Two Promises: _____ and _____

(Includes _____ and _____)

FULFILLMENT

Yeshua Messiah's First Coming: Individual Fulfillment of the _____ Covenant.

Yeshua Messiah's Second Coming: National Fulfillment of all at the _____

LAW VS. PROMISE

Law includes: _____, _____, _____, _____, _____.

Promise includes: _____, _____, _____, _____, _____.

CHOICES: 2000BC, 1500BC, 1000BC, 500BC, 0AD, Abraham, Blessing, Condemnation, David, Death, Eternal Life, Faith, Forgiveness, Gathering, Gift, Glorification, Grace, Holy Spirit, Imputation, Land, Jeremiah, Judgment, Justification, Justification, Kingdom, Messianic Kingdom, Land, Moses, No Judgment, Nation, New, Resurrection, Sanctification, Scattering, Scattering, Wages, Works, Wrath

ТЕСТ - 5 ЕВРЕЙСКОГО ЗАВЕТ

1 АВРААМ ЗАВЕТ

Говорил С: _____ Приблизительный Год _____ Условный или Безусловный? _____

3 обещание: 1 _____ 2 _____ 3 _____

2 МОИСЕЙ ЗАКОН

Говорил С: _____ Приблизительный Год _____ Условный или Безусловный? _____

Главный Всенародный: Благословения _____ Проклятий _____

3 ЗЕМЛЯ ЗАВЕТ

Говорил С: _____ Приблизительный Год _____ Условный или Безусловный? _____

Обещание: _____ после _____

4 ДАВИД ЗАВЕТ

Говорил С: _____ Приблизительный Год _____ Условный или Безусловный? _____

Обещание: _____ (Включают: _____ и _____)

5 НОВЫЙ ЗАВЕТ

Говорил С: _____ Приблизительный Год _____ Условный или Безусловный? _____

2 Обещание: _____ и _____

(Включают _____ и _____)

ВЫПОЛНЕНИЕ В ИЕШУА МЕССИЯ

Первое пришествие: Личный Выполнение из _____ Завет.

Второй пришествие: Всенародный Выполнение в _____

ЗАКОН ПРОТИВ ОБЕЩАНИЕ

Закон включают: _____ / _____ / _____ / _____ / _____.

Обещание включают: _____ / _____ / _____ / _____ / _____.

ВЫБОР: 2000BC, 1500BC, 1000BC, 500BC, 0AD, Авраам, Благословение, Осуждения, Давид, Смерть, Жизнь Вечная, Вере, Прощение, Сбор, Дар, Прославил, Милости, Духом Святым, Вменение, Земля, Иеремия, Суда, Оправдывается, Оправдывается, Царство, Моисей, Мессианский Царстве, Нет Суда, Народ, Новый, Царство, Воскрешение, Освящение, Рассеяние, Сбор, Дела, Возмездие, Гне, Земля, Народ, Рассеяние, Царство, Царство, Мессии